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RM – WK/34/01/13 

   Protokół  
ze wspólnego posiedzenia Komisji  

 Rady Miejskiej w Rzgowie 

odbytego w dniu 16 stycznia 2013 r.  

w Sali Obrad Rady Miejskiej w Rzgowie, pl. 500-lecia 22 
 

W posiedzeniu, któremu przewodniczył Przewodniczący Marek Bartoszewski udział 

wzięli członkowie połączonych Komisji wg listy obecności stanowiącej załącznik nr 1 do 

niniejszego protokołu oraz zaproszonych gości wpisani listę stanowiącą zał. 2. 

Przewodniczący obrad po powitaniu członków Komisji, sołtysów oraz zaproszonych gości i 

stwierdzeniu quorum uprawniającego do podejmowania decyzji, o godz. 12.30 rozpoczął 

posiedzenie Komisji zgodnie z zaproponowanym porządkiem: 

1. Omówienie projektu budżetu Gminy Rzgów na 2013 r.  

2. Omówienie materiałów na XXX sesję. 

3. Sprawy różne.  

Obsługę prawną zapewniał Mecenas Dariusz Iwaszkiewicz.  

 

Ad.2.  

Posiedzenie rozpoczęto od omawiania miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 

dla części miasta Rzgowa rejon ulicy Nadrzecznej (działki 1874 i 1093/56). Głos zabrała Pani 

projektant Aneta Tomczak.  

Plan opracowano dla dwóch działek (działki 1874 i 1093/56). Zachowana jest strefa dostępu 

bezpieczeństwa i strefa tzw. ochrony od ternu istniejącego rowu melioracyjnego. Plan 

zachowuje strefę zieleni na działkach budowlanych i możliwość przejazdu wynikającą z 

prawa wodnego, czyli zachowanie odległości, którą trzeba zachować lokalizując ogrodzenie z 

tyłu działek. Odległość wynosi 1,5 m od rowu melioracyjnego. Plan miejscowy przekształca 

dwie działki w treny zabudowy mieszkaniowej jednorodzinnej (maksymalna wysokość 

zabudowy 9 m). Plan wprowadza w układ drogę publiczną 2KDD wpisując się w 

funkcjonujący już podział działek pod układ komunikacyjny. Na jednej działek zachowana 

jest droga wewnętrzna, aby nie obciążać ponadto budżetu gminy kosztami układu drogowego. 

Plan będzie obciążał budżet gminy wybudowaniem drogi publicznej oraz wykonaniem 

kanalizacji deszczowej. Na wyłożeniu planu do wglądu publicznego nie było żadnych uwag. 

Rentę planistyczną przyjęto następującą: dla działek, które maja ograniczoną możliwość z 

uwagi na konieczność wprowadzenia strefy buforowej zielonej przyjęto rentę planistyczną w 

wysokości 25%, natomiast dla nowo realizowanych działek – 30%. Osoba, która jest 

właścicielem działki jest zobowiązana do zapłacenia renty planistycznej, czyli 30 % od 

różnicy wartości nieruchomości teraz i po wejściu w życie tego planu w momencie sprzedaży 

działek jako budowlane. Rentę planistyczną w wysokości 25% przyjęto z uwagi na to, że 

ograniczony jest zakres możliwości lokalizacji budynku, ponieważ należy zachować strefę 

buforową od rowu. Plan jest w pełni zgodny ze Studium.  

Radny Piotr Salski zapytał gdzie są stanowiska archeologiczne.  

Pani A. Tomczak wyjaśniła, że stanowiska są po drugiej stronie ul. Nadrzecznej. Jest to 

stanowisko, które ma swoje oznaczenie, kartę ewidencyjną Wojewódzkiego Konserwatora 

Zabytków. Wokół stanowiska wyznacza się strefę ochronną. Stanowisko jest formą którą 

narzucił konserwator, natomiast strefa wynika ze Studium i również z ustaleń z 

konserwatorem.  

Radny Piotr Salski zapytał co na tym terenie znaleziono.  

Pani A. Tomczak powiedziała, że była to osada z okresu późnego średniowiecza, 

nowożytność RZ2 i RZ3.  

Radny Piotr Salski zapytał od drogę 2KDD, ponieważ zwrócił uwagę, że można by było 

wykupić grunty pod drogę, aby był dobry dojazd.  

Kierownik Budownictwa E. Reczulska powiedziała, że drogi, które zaprojektowano na 

przedłużeniu już wyznaczonych we wcześniejszym okresie stanowiących własność gminy.  
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Gmina zobowiązana jest docelowo do wykupienia i wyposażenia w infrastrukturę techniczną 

drogę publiczną dojazdową o szer. min. 10 m. Droga pozostawiona jako wewnętrzna nie 

stanowi obciążenia dla gminy i docelowo będzie stanowiła drogę dojazdową inwestora. 

Według prognozy finansowej koszty wykupienia drogi wyniosą ok. 2,8 mln zł. (koszty 

wykupu, media). Gdy dojdzie do podziału działek na budowlane będzie można uwzględniać 

opłatę adiacencką. Renta planistyczna obowiązuje przez 5 lat.  

Radny Marek Skalski zapytał czy w rozmowie z inwestorem nie było mowy, że zrobi drogę i 

odda na rzecz gminy.  

Przewodniczący Rady M. Bartoszewski potwierdził słowa radnego, ale wątpi, że może do 

tego dojść.  

 

Zmiana Studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego gminy 

Rzgów. Zmiany obejmują fragment strefy aktywności gospodarczej (w zakresie części miasta 

Rzgowa oraz części wsi Gospodarz, Guzew, Babichy, a także część terenu mieszkaniowego 

we wsi Czyżeminek (działki o nr ewid. 91/5 – 91/14, 204/1 – 204/6 i części działek o nr ewid. 

97, 99 i 100/2) oraz działkę o nr ewid. 48/4 we wsi Bronisin Dworski. Zmiany w Studium 

wynikają z podjętych przez Radę Miejską uchwał. Zmiana w obszarze Czyżeminka z terenów 

zabudowy letniskowej na wniosek inwestora zmieniono ten teren na zabudowę mieszkaniową 

jednorodzinną. Trzecia zmiana dokonana była w Bronisinie, gdzie już zaczął się proces 

budowlany na działce i wzdłuż drogi przez wieś. Inwestor wystąpił o teren budowlany. 

Reasumując dwie zmiany w Studium dotyczyły przekształcenia z terenów rolnych na 

budowlane i jedna z zabudowy letniskowej na zabudowę mieszkaniową jednorodzinną. 

Zmiany na terenie strefy aktywności gospodarczej dotyczyły nie tyle przeznaczenia, ponieważ 

teren nadal pozostaje w użytkowaniu pod magazyny, składy, usługi. Zmiana funkcjonalna 

jaka nastąpiła jest taka, że wzdłuż drogi została wprowadzona i zagwarantowana w Studium 

zabudowa mieszkaniowa czego nie było w poprzednim Studium. Najważniejsze zmiany jakie 

nastąpiły to zmiany wskaźnikowe. Zapisy wynikające z miejscowych planów to 

wprowadzenie strefy wysokościowej, która dopuszczała wysokość do 50 m. z 

zaakcentowaniem tzw. bramy wjazdowej do wysokości 80 m. (miejsce kumulacji zabudowy 

wysokiej) – zapisy te zostały przełożone na Studium. Zmiana powierzchni biologicznie 

czynnej z 40% na 10 % na wniosek inwestora. W Studium są jeszcze wprowadzone zmiany 

wynikające z prowadzonej polityki Państwa i przepisów wyższego rzędu. Zmiany wynikały 

ze zmiany ustawy o planowaniu przestrzennym odnośnie lokalizacji elektrowni wiatrowych 

oraz ustawy prawo geologiczne i górnicze, a także Planu Województwa, który uległ zmianie.  

Pierwsza zmiana wynikająca z Planu Wojewódzkiego dotycząca obwodnicy, która wcześniej 

miała inny bieg i była obwodnicą łódzką i włączała się w obwodnicę Rzgowa. W tej chwili 

plan województwa zakłada, że jest to jedno zadanie wojewódzkie i wyznacza to zadanie jako 

południowo-wschodnią obwodnicę aglomeracyjną Pabianice- Rzgów-wschodnie dzielnice 

Łodzi co należało wprowadzić w Studium. W ustawie o zagospodarowaniu i planowaniu 

przestrzennym wprowadzono obowiązek pokazywania w studium graficznego tzw. terenów, 

na których rozmieszczone będą urządzenia wytwarzające energię z odnawialnych źródeł o 

mocy przekraczającej 100 KW, a także obowiązek pokazania ich stref oddziaływania. Ustawa 

narzuciła graficzny obowiązek pokazania źródeł odnawialnych. W studium wprowadzono 

takie tereny w Kalinku i Kalinie. Rada ani Pani. Tomczak nie mają prawa ingerowania w 

zapis graficzny, ponieważ jest to już zapisane w obowiązującym Studium od 2007 r. w 

Zmianie Studium pokazane jest wyłącznie graficznie to co już jest zapisane. Jeżeli Rada 

postanowiłaby to zmienić musi podjąć uchwałę o zmianie Studium w tym zakresie bądź 

zmianę całego studium. Zgodnie z ustawą prawo geologiczne i górnicze, która nakazuje 

graficzne wskazanie udokumentowanych złóż kopalin. Do etapu wyłożenia funkcjonował 

zapis o perspektywicznych terenach złóż kopalin, ale po wyłożeniu zapis został świadomie 

zniesiony.  

Pani A. Tomczak omówiła także uwagi jakie wpłynęły. Do studium wpłynęło 9 uwag z czego 

uwzględniono 3.  
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Nazwisko i imię, nazwa 
jednostki organizacyjnej 

i adres 

Treść uwagi 

Oznaczenie 
nieruchomości, 
której dotyczy 

wniosek 

Rozstrzygnięcie 
Burmistrza 
w sprawie 

rozpatrzenia 
wniosku 

3. 4. 5. 6. 

Stowarzyszenie „Stop 
Farmom Wiatrowym w 
pobliżu domów” 
Kalinko 15 
95-030 Rzgów 

Postulat usunięcia z projektu 
Studium oznaczenia graficznego 
dotyczącego możliwości lokalizacji 
farm wiatrowych oraz ich stref 
ochronnych w obszarze 22 MR. 

- obszar 22 MR 

Nieuwzględniona 

Tłokiński Ryszard 
Romanów 59 
95-030 Rzgów 

Postulat wyjaśnienia wykładni 
prawnej, która zobligowała 
projektanta Studium do zaznaczenia 
na terenie LR „perspektywicznego 
terenu złóż kopalin”, mimo, że 
zlokalizowany jest on poza obszarem 
objętym zmianą Studium. 

- teren LR w 
jednostce 23 MR 
Romanów 

Uwzględniona 

Centrum Targowe „PTAK” 
S.A. 
Ul. Rzemieślnicza 35 
95-030 Rzgów 

Postulat wprowadzenia dodatkowej 
drogi publicznej w południowej części 
Strefy Aktywności Gospodarczej na 
obszarze AGG pomiędzy 
planowanymi drogami, zgodnie z 
załącznikiem graficznym do uwagi. 

- teren AAG 

Nieuwzględniona  

Centrum Targowe „PTAK” 
S.A. 
Ul. Rzemieślnicza 35 
95-030 Rzgów 

Postulat wprowadzenia możliwości 
lokalizacji na działce nr 225 w 
obszarze aktywności gospodarczej 
AAG parkingu użyteczności 
publicznej, który będzie spełniał 
alternatywną funkcję komunikacyjną 
w zakresie transportu publicznego. 

- dz. 225 
obszar AAG 

Nieuwzględniona 

Centrum Targowe „PTAK” 
S.A. 
Ul. Rzemieślnicza 35 
95-030 Rzgów 

Postulat uwzględnienia lokalizacji na 
działce nr 106/1 w obszarze 
aktywności gospodarczej AAG 
parkingu użyteczności publicznej, 
który będzie spełniał alternatywną 
funkcję komunikacyjną w zakresie 
transportu publicznego. 

- 106/1, 
obszar AAG 

Nieuwzględniona 

Świerczyński Jarosław 
Ul. Cmentarna 17 
95-030 Rzgów 

Postulat wycofania się z zapisu o 
konieczności pozostawienia 40% 
powierzchni działki jako powierzchni 
biologicznie czynnej. Postulat 
wprowadzenia zapisu o możliwości 
realizacji 10% powierzchni działki 
jako powierzchni biologicznie 
czynnej. 

- teren AUP 
w obrębie ulic 
Pabianickiej, 
Katowickiej, 
Dąbrowskiego 
i Krasickiego 

Uwzględniona 

NIJHOF - WASSINK 
Sp. z o.o. 
Ul. Krasickiego 1 
95-030 Rzgów 

Postulat wycofania się z zapisu o 
konieczności pozostawienia 40% 
powierzchni działki jako powierzchni 
biologicznie czynnej. Postulat 
wprowadzenia zapisu o możliwości 
realizacji 10% powierzchni działki 
jako powierzchni biologicznie 
czynnej. 

- teren AUP w przy 
ul. Krasickiego 
i Pabianickiej 

Uwzględniona 

Centrum Targowe „PTAK” 
S.A. 
Ul. Rzemieślnicza 35 
95-030 Rzgów 

Postulat uwzględnienia lokalizacji na 
działce o nr ewid. 89 w obszarze 
aktywności gospodarczej oznaczonej 
jako 10SG parkingu użyteczności 
publicznej, który będzie także 
spełniał strategiczną funkcję 
komunikacyjną. 

- dz. 89 
obszar aktywności 
gospodarczej 10SG 

Nieuwzględniona  

Stawicki Jan 
Ul. Gliniana 5 
95-030 Rzgów 
Stawicka Agnieszka 
Ul. Gliniana 5 
95-030 Rzgów 
Dąbrowska Maria  
Ul. Gliniana 5 

Postulat zaniechania budowania 
obwodnicy w obecnym przebiegu, 
który dubluje funkcje pełnione przez 
istniejące układy dróg oraz 
budowaną S-8. 
Postulat wyprowadzenia przebiegu 
planowanej obwodnicy poza teren 
oznaczony symbolem 3MU i objęcie 

- 2047 
Przy ul. Glinianej 

Nieuwzględniona  
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95-030 Rzgów strefą zabudowy mieszkalnej terenu 
w kwartale istniejących ulic 
Południowej, Glinianej, Grodziskiej i 
drogi nr 106405E. Postulat 
wprowadzenia zakazu umieszczania 
w strefie 3MU inwestycji celu 
publicznego z zakresu łączności 
publicznej. 

 

Radny Piotr Salski zapytał co to za lotnisko jest zaznaczone w Studium. 

Kierownik Budownictwa E. Reczulska wyjaśniła, że może to być małe lotnisko sportowe, co 

wynika z wcześniejszego studium 

Radny Piotr Salski zapytał o teren oznaczony cyfrą 9 w studium w obrębie strefy aktywności 

gospodarczej, który traktowany jest jako obszar rolny.  

Pani A. Tomczak wyjaśniła, że teren nie był objęty tą zmianą, natomiast w studium nie jest 

pokazany jako teren rolny tylko jako teren aktywności gospodarczej. Żeby zmienić 

przeznaczenie terenu należy zrobić zmianę miejscowego planu dla tego terenu.  

Radny Wiesław Gąsiorek powiedział, że 1/3 terenu jest wykupiona przez CT „Ptak”. Radny 

wnioskował o to, aby przedłużyć możliwość zabudowy mieszkaniowej.  

Przewodniczący Rady M. Bartoszewski powiedział, w 2014 r. rada będzie podchodziła do 

zmiany całego Studium w celu uporządkowania spraw.  

Radny Wiesław Gąsiorek uważa, że należy zmienić plan aby można było zmienić to w 

Studium w przyszłości.  

Radny Stanisław Gierasiński zapytał czy na terenach, które są przeznaczone w Studium pod 

farmy wiatrowe można budować fotowoltaikę.  

Kierownik Budownictwa E. Reczulska powiedziała, że jeżeli chciałoby się zlokalizować takie 

farmy na terenie gminy trzeba by było zmienić plan w terenie 22 MR. Póki nie będzie ustawy 

o odnawialnych źródłach energii to nie będzie uszczegółowienia budowy fotowoltaiki. 

Lokalizacja takich farm jest tylko formą zgłoszenia i nie trzeba pozwolenia na budowę jest 

jedna z interpretacji, natomiast nie jedyna i dlatego należy poczekać na ustawę o 

odnawialnych źródłach energii.  

Pani A. Tomczak powiedziała, że nie ma jeszcze rozstrzygnięć sądowych. Jedne instytucją 

mówią, że fotowoltaika powinna być umiejscowiona na terenach przemysłowych, ponieważ 

produkuje się energię, z kolei według innych interpretacji jest to infrastruktura techniczna i 

nie musza być to tereny przemysłowe.  

W gminie Rzgów można by było wprowadzić fotowoltaikę w terenach przemysłowych, czyli 

tereny aktywności gospodarczej. Wymagana jest także decyzja środowiskowa. 

Pani Ewa Fryczka w imieniu Stowarzyszenia pozwoliła sobie wystąpić z wnioskiem o 

nieumieszczanie graficznego zapisu elektrowni wiatrowych w studium, ponieważ P. Tomczak 

przy wyłożeniu poinformowała, że traktuje się to różnie.  

P. A. Tomczak wyjaśniła to nieporozumienie, ponieważ mówiła, że nie umieszczało się tej 

grafiki na rysunku studium, ale są to studia, które były robione przed październikiem 2010 r. 

w dniu dzisiejszym jest ustawa, która nakazuje umieszczenie tej grafiki.  

Pan Ryszard Tłokiński podczas debaty publicznej zapytał na jakiej podstawie prawnej tereny 

23 sołectwa Romanów zostały zaznaczone w części graficznej jako perspektywiczne tereny 

złóż kopalin. P. Tłokiński złożył uwagę do studium w przedmiotowym sprawie, która została 

uwzględniona. Następnie otrzymał odpowiedź od Pani Reczulskiej, która właściwie była 

odpowiedzią obrażającą. P. Tłokiński złożył kolejne pismo w sprawie usunięcia naruszenia 

prawa i wnioskował żeby umieścić 4 kopalnie, dla których następuje rozpoznanie na obszarze 

ok. 6 ha, a nie 200 ha, co zaznaczono w Studium na mapie jako perspektywiczne złoża 

kopalin. W tej chwili na mapie zaznaczono kopalnie udokumentowane, w rekultywacji 

stwierdzonych złóż. Pan Tłokiński uważa, że Pani projektant chciała wprowadzić w błąd 

mieszkańców, ponieważ teraz tego nie ma. Gdyby nie doszło do tej całej sytuacji tereny 

rolnicze w Romanowie, które są pod szczególną ochroną byłyby zaznaczone jako 

perspektywiczne złoża kopalin. Na wniosek P. Tłokińskiego przywrócono stan prawny taki 

jaki powinien istnieć.  
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Pani A. Tomczak wyjaśniła, że na etapie debaty zostały wrysowane perspektywiczne tereny 

złóż kopalin, ponieważ był to sygnał, że na tych terenach dzieją się różne postępowania w 

zakresie udokumentowania złóż kopalin. Według ustawy prawo geologiczne i górnicze 

istnieje obowiązek pokazania graficznego udokumentowanych złóż kopalin w studium.  

Sołtys Józef Zimoń zapytał czy na terenach przeznaczonych pod elektrownie wiatrowe nie 

można by było umieścić fotowoltaiki, gdyby się znalazł inwestor.  

Przewodniczący Rady od razu odpowiedział, że są to tereny rolne, a nie przemysłowe.  

 

Radni przeszli do omówienia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych Gminy Rzgów na 2013 rok  oraz  Gminnego Programu 

Przeciwdziałania Narkomanii dla Gminy Rzgów na rok 2013. Temat omówiła Agata 

Nawrocka Przewodnicząca Komisji Alkoholowej. Budżet na realizację zadań w 2013 r. 

wynosi 300 tys. zł. całość kwoty pochodzi z wpływów z zezwoleń na sprzedaż detaliczną 

napojów alkoholowych. Podział zadań przedstawiony jest w harmonogramie rzeczowo-

finansowym.  

§ Cel Działanie ogólne Działanie cząstkowe Adresat Realizator Środki 

I 1.Ograniczenie 

szkód wynikających 

z picia szkodliwego i 

uzależnienia od 

alkoholu; 

2. Zmiana postaw 

wobec picia 

alkoholu, 

zwiększenie 

świadomości 

społecznej w 

zakresie szkód 

wynikających z picia 

alkoholu; 

3. utrwalanie postaw 

abstynenckich w 

środowisku 

lokalnym, wśród 

dzieci i młodzieży;  

4.zwiększenie 

wiedzy 

społeczeństwa na 

temat przemocy w 

rodzinie, możliwości 

przeciwdziałania 

zjawisku oraz 

sposobów 

reagowania i 

uzyskania pomocy 

1.prowadzenie 

edukacji publicznej na 

temat działania 

alkoholu na organizm 

i ryzyka szkód 

wynikających w 

różnych wzorów 

spożywania alkoholu; 

2.realizacja i 

wspieranie kampanii 

edukacyjnych 

mających na celu 

zwiększenie 

świadomości 

społecznej na temat 

szkód wynikających z 

picia alkoholu; 

3.inicjowanie różnych 

form profilaktyki 

rówieśniczej 

(działania liderów 

młodzieżowych); 

4.organizowanie i 

wspieranie działań 

służących promocji 

zdrowego stylu życia 

z uwzględnieniem 

aktywności kulturalnej 

i sportowej; 

5.prowadzenie działań 

edukacyjnych dla 

dorosłych w zakresie 

szkód wynikających z 

picia alkoholu przez 

dzieci i młodzieży, 

wdrażanie programów 

adresowanych do 

rodziców 

- spotkania 

kulturalno-

edukacyjne dla 

dorosłych; 

- spotkania 

kulturalno-

edukacyjne oraz 

sportowo-

profilaktyczne dla 

dzieci i młodzieży; 

- pogadanki i 

prelekcje dla 

rodziców; 

- pogadanki i 

prelekcje dla dzieci i 

młodzieży; 

- bajki profilaktyczne 

- realizacja 

rekomendowanych 

programów 

profilaktycznych 

adresowanych do 

dorosłych i do 

młodzieży i dzieci z 

zakresu zachowań 

ryzykownych, 

przemocy 

- program 

profilaktyczny 

skierowany do 

kierowców i 

uczestników ruchu 

drogowego; 

 

- dorośli, 

dzieci i 

młodzież z 

ternu Gminy 

Rzgów 

-GKRPA 

w 

Rzgowie, 

 -Gminny 

Ośrodek 

Kultury w 

Rzgowie,  

-SP 

Rzgów,  

-SP 

Kalino, 

-SP 

Guzew, 

-

Gimnazju

m w 

Rzgowie, 

 

71.000zł 
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zwiększających ich 

kompetencje 

wychowawcze; 

6.prowadzenie 

edukacji nt. zjawiska 

przemocy w rodzinie i 

przemocy 

rówieśniczej, 

możliwości 

przeciwdziałania i 

reagowania 

II 1.Poprawa stanu 

psychofizycznego i 

funkcjonowania 

społecznego osób 

uzależnionych od 

alkoholu oraz 

współuzależnionych 

2.poprawa 

funkcjonowania 

rodziny dotkniętej 

problemem picia 

szkodliwego; 

3.zwiększenie 

dostępności i 

poprawa jakości 

pomocy dla ofiar 

przemocy w rodzinie 

z problemem 

alkoholowym; 

4.zmniejszenie 

liczby młodzieży 

często pijącej 

alkohol i upijającej 

się 

1.rozszerzenie oferty 

pomocy 

psychologiczno-

pedagowicznej, 

psychoterapeutycznej, 

socjoterapeutycznej; 

2.zwiększenie oferty 

działań zmierzających 

do aktywizacji 

zawodowej i 

społecznej osób 

uzależnionych od 

alkoholu po 

zakończeniu leczenia 

odwykowego, w tym 

zabezpieczenie 

funduszu zatrudnienia 

socjalnego; 

3.wspieranie 

działalności lokalnych 

środowisk 

abstynenckich; 

4.realizacja działań 

mających na celu 

rozpoznawanie i 

zaspokajanie 

indywidualnych 

potrzeb rozwojowych 

i edukacyjnych dzieci 

i młodzieży z rodzin z 

problemem 

alkoholowym; 

5.realizacja działań 

profilaktycznych z 

obszaru profilaktyki 

selektywnej i 

wskazującej 

- działalność punktów 

konsultacyjnych; 

- pomoc 

merytoryczna i 

terapeutyczna, 

terapia 

indywidualna, 

socjoterapia; 

- współpraca z 

poradniami i 

jednostkami 

lecznictwa 

odwykowego; 

- rozmowy 

motywujące z 

osobami z 

problemem 

alkoholowym 

- kierowanie na 

badania 

specjalistyczne w 

celu określenia 

stopnia 

uzależnienia; 

- udzielanie pomocy i 

wsparcia rodzicom , 

których dzieci piją 

alkohol i sprawiają 

kłopoty 

wychowawcze 

- dorośli, 

młodzież i 

dzieci z 

terenu 

Gminy 

Rzgów z 

różnego 

rodzaju 

problemami; 

-  grupy 

ryzyka i 

młodzi 

eksperyment

ujący z 

alkoholem 

 

- GKRPA 

w 

Rzgowie, 

-GPZ w 

Rzgowie,  

-dyrektorzy 

i 

pedagodzy 

szkolni,  

 

35.000zł 

III 1.zwiększenie 

dostępności i 

poprawa jakości 

pomocy dzieciom z 

rodzin z problemem 

alkoholowym; 

1.tworzenie nowych i 

wspieranie 

istniejących miejsc 

wsparcia 

środowiskowego dla 

dzieci i młodzieży z 

- prowadzenie 

pozalekcyjnych 

zajęć opiekuńczo 

wychowawczych; 

- wspieranie 

działalności świetlic 

- dzieci i 

młodzież z 

terenu Gminy 

Rzgów 

- GKRPA 

w 

Rzgowie, 

GOK, 

dyrektorzy 

szkół, 

105000zł 
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2.zmniejszenie 

liczby młodzieży 

podejmującej 

działania ryzykowne 

 

rodzin z problemem 

alkoholowym 

2.organizowanie zajęć 

opiekuńczo-

wychowawczych 

stanowiących 

alternatywę dla 

działań ryzykownych; 

3.dożywianie dzieci i 

młodzieży 

uczęszczających na 

świetlice i biorących 

udział w zajęciach 

opiekuńczo-

wychowawczych; 

 

środowiskowych 

oferujących i 

realizujących 

programy 

opiekuńczo-

wychowawcze; 

- wspólne 

przygotowywanie 

lekkich posiłków w 

czasie prowadzenia 

zajęć; 

- zorganizowane form 

wypoczynku dla 

dzieci i młodzieży w 

czasie ferii 

zimowych i wakacji 

nauczyciel

e i 

pedagodzy 

szkolni 

IV 1.zwiększanie 

kompetencji osób 

zajmujących się 

pomaganiem 

rodzinom 

dotkniętym 

problemem 

alkoholowych, 

przemocą oraz 

członków GKRPA, 

radnych; 

2.zwiększanie 

kompetencji służb 

działających w 

zakresie 

przeciwdziałania 

alkoholizmowi i 

przemocy; 

3.zwiększenie 

świadomości i 

zmiana postawy 

sprzedawców 

napojów 

alkoholowych 

1.szkolenia 

pracowników i 

wolontariuszy świetlic 

z programem 

opiekuńczo-

wychowawczym oraz 

innych grup 

zawodowych 

wspierających 

realizację zadań z 

zakresu profilaktyki i 

rozwiązywania 

problemów 

alkoholowych; 

2.szkolenie 

sprzedawców napojów 

alkoholowych; 

3.szkolenie członków 

GKRPA; 

 

- szkolenia, prelekcje - osoby 

prowadzące 

zajęcia 

opiekuńczo-

wychowawcz

e 

- sprzedawcy 

napojów 

akloholowyc

h 

- członkowie 

GKRPA, 

radni Rady 

Miejskiej w 

Rzgowie; 

- przedstawici

ele różnych 

grup 

zawodowych 

wspierającyc

h działania 

GKRPA w 

Rzgowie 

 

- GKRPA 

w Rzgowie 
6.500zł 

V 1.zmniejszenie 

spożycia napojów 

alkoholowych i 

zmiana struktury 

spożycia 

1.ograniczenie 

dostępności fizycznej 

napojów 

alkoholowych; 

2.zintensyfikowanie 

kontroli punktów 

sprzedaży napojów 

alkoholowych 

- kontrole 

przedsiębiorców 

korzystających z 

zezwoleń na 

sprzedaż detaliczną 

napojów 

alkoholowych; 

 

 GKRPA w 

Rzgpwie 
4.000zł 

VI 1. 1.wspieranie 

instytucji, organizacji 

pozarządowych 

realizujących zadania 

z zakresu profilaktyki 

alkoholowej 

- zapewnienie 

wsparcia lokalowego, 

technicznego, 

finansowego i 

prawnego  

-młodzież i 

dzieci z terenu 

Gminy Rzgów 

- 

organizacje 

pozarządo

we 

30.000zł 
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VII 1. 1.zapewnienie 

warunków i 

materiałów do 

realizacji zadań 

- zakup sprzętu do 

realizacji spotkań 

kulturalnych i 

edukacyjnych; 

- zakup publikacji, 

ulotek i lektury 

fachowe; 

- teczka koordynatora 

ds. bezpieczeństwa; 

- materiały 

eksploatacyjne do 

realizacji zadań; 

- zakup sprzętu 

sportowego; 

- nagrody 

 GKRPA w 

Rzgowie 
37.500zł 

VVIII  1.wynagrodzenie 

członków GKRPA w 

Rzgowie 

  GKRPA w 

Rzgowie 
8.000zł 

IX 1.Przeciwdziałanie 

narkomanii 

  - dzieci i 

młodzież z 

terenu Gminy 

Rzgów 

Szkoły, 

GOK, 
3.000zł 

 

 

Każda z osób prowadzących zajęcia musi złożyć swój program wraz z kosztorysem, który 

przedstawia cele, osiągnięcia oraz musi zakładać cele profilaktyczne. Komisja chciałaby 

również pojechać na szkolenie wyjazdowe, ponieważ na szkoleniach organizowanych na 

miejscu członkowie komisji są wzywani do swoich obowiązków w trakcie szkolenia co nie 

pozwala im się skupić. 

Radny Piotr Salski zapytał czy na ul. Letniskową, gdzie są prowadzone zajęcia dla dzieci 

uczestniczą w nich tylko dzieci z rodzin uzależnionych czy inne dzieci też mogą uczęszczać 

na takie zajęcia.  

Pani Agata Nawrocka odpowiedziała, że wszystkie działania jakie są realizowane w ramach 

zajęć profilaktycznych są przeznaczone dla wszystkich dzieci.  

Sołtys Józef Zimoń uważa, że należy nauczyć społeczeństwo kultury picia. Sołtys zastanawia 

się czy właściciel sklepu może legitymować kupującego alkohol.   

Pani Agata Nawrocka powiedziała, że ustawa daje prawo do potwierdzenia pełnoletniości 

osoby kupującej alkohol, natomiast sprzedanie osobie nieletniej alkoholu jest przestępstwem.  

Jeżeli osoba odmawia okazania dowodu osobistego sprzedawca ma obowiązek odmawy 

sprzedaży alkoholu. Pani Agata poprosiła radnych o uwzględnienie takiego postulatu od całej 

komisji alkoholowej, aby Dni Rzgowa były takim dniem gdzie będzie się promować 

trzeźwość.  

 

Uchwała w sprawie wymagań jakie powinien spełniać przedsiębiorca ubiegający się o 

uzyskanie zezwolenia na prowadzenie działalności w zakresie ochrony przed 

bezdomnymi zwierzętami, prowadzenia schronisk dla bezdomnych zwierząt, a także 

grzebowisk i spalarni zwłok zwierzęcych i ich części oraz uchwała w sprawie przyjęcia 

programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności na 

terenie gminy Rzgów w 2013 r. Temat omówiła Pani Teresa Agier.  

Radny Stanisław Gierasiński powiedział, że przedsiębiorstwo wyłapujące zwierzęta powinno 

wyławiać bezdomne zwierzęta z gminy. 

Pani Teresa Agier wyjaśniła, że referat gospodarski komunalnej wyłapuje sam bezdomne psy 

gdyż jest to taniej, ponieważ przedsiębiorstwu należy zapłacić za przyjazd i powrót.  
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Radny Zenon Wawrzyniak poinformował, że znalazł schronisko, które działa w Łodzi i 

Konstantynowie utrzymuje psa za 6 zł. dziennie z opieką lekarską, wyżywieniem.  

Przewodniczący Rady zapytał o usypianie ślepych miotów.  

Pani Teresa Agier powiedziała, że niemożliwe jest, że schronisko utrzymuje psa za 6 zł. 

dziennie, ponieważ sama kwarantanna oraz czipowanie wiąże za sobą duże koszty. Pani Agier 

powiedziała, że zna firmę, ale są duże problemy z właścicielem i dlatego nie podjęto 

współpracy. Usypianie zwierząt jest w gestii lekarza weterynarii, osoba fizyczna nie może 

robić tego na własną rękę.  

 

Uchwała w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Łódzkiego Wschodniego 

w 2013 r. 

Pomoc finansowa w kwocie 40.000,00 zł. dla Powiatu Łódzkiego Wschodniego z budżetu 

Gminy Rzgów w 2013 r. z przeznaczeniem na dofinansowanie funkcjonowania Wydziału 

Komunikacji i Spraw Obywatelskich Starostwa Powiatowego w Urzędzie Miejskim w 

Rzgowie oraz pomoc finansowa w kwocie 60.000,00 zł. dla Powiatu Łódzkiego Wschodniego 

z budżetu Gminy Rzgów w 2013 r. z przeznaczeniem na dofinansowanie zadań z zakresu 

administracji architektoniczno-budowlanej w Urzędzie Miejskim w Rzgowie. 

 

Uchwała w sprawie udzielenia pomocy rzeczowej dla Powiatu Łódzkiego Wschodniego 

na modernizację dróg powiatowych w 2013 r. 

Pomoc rzeczowa polegająca na modernizacji dróg powiatowych do kwoty (kwota zostanie 

wpisana po ustaleniu inwestycji na 2013 r.) zł. dla Powiatu Łódzkiego Wschodniego z 

budżetu Gminy Rzgów w 2013 roku. Po ustaleniu inwestycji zostanie przygotowany 

stosowny projekt uchwały z określoną kwotą dotacji.  

 

Uchwała w sprawie udzielenia pomocy rzeczowej dla Powiatu Łódzkiego Wschodniego. 

Pomoc rzeczowa polegająca na udostępnieniu pomieszczeń znajdujących się w siedzibie 

Urzędu Miejskiego w Rzgowie na potrzeby Starostwa Powiatowego w Łodzi- stanowiska 

pracy Wydziału Komunikacji i Spraw Obywatelskich oraz Wydziału Budownictwa, Geodezji 

i Gospodarki Nieruchomościami o łącznej wartości 5.401,60 zł. - dla Powiatu Łódzkiego 

Wschodniego z budżetu Gminy Rzgów w 2013 roku. 

 

Uchwała w sprawie ustalenia stawek jednostkowych dotacji przedmiotowej dla 

samorządowego zakładu budżetowego na rok 2013. 

Stawki jednostkowe dotacji przedmiotowej w wysokości: 

1) 0,20 zł netto do 1 m
3
 wody sprzedanej dla I grupy taryfowej (cele socjalne); 

2) 0,85 zł netto za 1 m
3
 ścieków dla I grupy taryfowej (ścieki socjalno-bytowe) 

wprowadzanych do urządzeń kanalizacyjnych eksploatowanych przez Gminny Zakład 

Wodociągów i Kanalizacji w Rzgowie. Łączna kwota dotacji przedmiotowej do usług 

świadczonych przez Gminny Zakład Wodociągów i Kanalizacji w Rzgowie wynosi 

169.000,00 zł + 8 % VAT =182.520,00 zł.  

 

Przerwa 14.50-15.30 

 

Ad.1. 

Radni przeszli do omawiania inwestycji na 2013 rok. Przewodniczący Rady poinformował, że 

wnioski mieszkańców zostały przeanalizowane przez Komisję budżetową. Następnie 

przedstawił propozycję inwestycji Rady.  

Radny Zenon Wawrzyniak poprosił radnych, aby zastanowić się nad wykonaniem projektu 

Domu Kultury czy w tym momencie stać na to Gminę. Nie ma jeszcze ustalonego miejsca. 

Radny Wisław Gąsiorek podzielił zdanie przedmówcy, ponieważ na tym etapie jest wiele 

inwestycji, które są priorytetowe.  
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Burmistrz nie zgodził się z wypowiedziami radnych, gdyż przy budowie domu kultury 

możemy skorzystać z transzy unijnej 2014-2020. Dobrze się zabezpieczyć projektem 

wcześniej.  

Radna Anna Pachulska uważa, że powinno się zainwestować w projekt Domu Kultury, 

ponieważ dzieci ćwiczą w bardzo trudnych warunkach. Należy jak najszybciej wybudować 

nowy Dom Kultury, który zapewni godne warunki dzieciom i młodzieży.    

Radny Stanisław Gierasiński uważa, że dom kultury jest potrzebny i nie można przegapić 

szansy pozyskania środków unijnych.  

Radni w dalszej części dyskutowali nad zasadnością wykonania projektu domu kultury, a 

także nad wykonaniem placu zabaw w Starej Gadce.  

Przewodniczący Rady poprosił, aby zorientować się gdzie można dowiesić lampy na 

istniejących już słupach energetycznych.  

Radna Krystyna Niewiadomska zapytała czy wpłynął wniosek ze Starowej Góry z ul. 

Szczytowej na wykonanie chodnika. Radna poprosiła także o zestawienie wszystkich 

wniosków jakie wpłynęły do Rady.  

Burmistrz powiedział, że sprawa ul. Szczytowej polega na tym, że woda deszczowa spływa 

na jedną z posesji mieszkanki ul. Szczytowej. Należy ściąć asfalt frezarką.  

Radny Stanisław Gierasiński wnioskował o zwiększenie pozycji dotyczącej odszkodowań, 

ponieważ 50 tys. zł. to nie jest wystarczająca kwota. Radny wnioskuje także o wymianę 

ciepłociągu w Przychodni Zdrowia w Rzgowie. 

Burmistrz wyjaśnił, że odszkodowanie dotyczy P. Owczarka, natomiast na wykup pod drogi 

w budżecie przeznaczone jest 200 tys. zł. Burmistrz powiedział, że na tą chwilę można 

przydzielić 30 tys. zł na wymianę ciepłociągu. Poinformował także, że zostało w budżecie z 

zeszłego roku 70 tys. zł z dróg powiatowych w związku z czym Burmistrz poprosił radnych o 

przeznaczenie 32 tys. zł. na zakup frezarki do asfaltu i do pni, uporządkowanie rowu na ul. 

Rudzkiej w Rzgowie od strony zachodniej do ronda po obu stronach. Burmistrz polecił zająć 

się tematem wody na ul. Szczytowej w Starowej Górze, aby wykonać poprawny spad.  

Burmistrz wnioskuje o wprowadzenie do porządku obrad uchwały zmieniającej powołanie 

Skarbnika Miasta, gdyż w uchwale zapisano że powołuje się Annę Skórniewską, ale w 

międzyczasie Pani Skarbnik zmieniła nazwisko na Czarnocka.  

Radny Jan Owczarek wnioskuje o dokończenie rowu w Kalinku. 

Burmistrz powiedział, że można to zrobić, technicznie jest to możliwe, ale zobaczymy jak 

czasowo wyrobią się pracownicy gospodarki komunalnej.  

Radny Jan Owczarek zapytał czy można by było liczyć na środki na wykonanie posadzek w 

OSP w Kalinku.  

Burmistrz powiedział, że nie może ruszyć rezerwy, jedynie można wprowadzić nowy tytuł 

inwestycyjny. Jeżeli rada wyrazi zgodę Burmistrz nie widzi przeciwwskazań.  

Radna Anna Pachulska zapytała czy zostało coś uzgodnione z firmą „Budimex”.  

Burmistrz powiedział, że do sesji postara się coś uzgodnić. Zaproponował, że postara się 

załatać dziurę własnymi siłami.  

Radny Jan Owczarek zapytał kiedy będzie otwarty wiadukt na Romanowie.  

Burmistrz postara się do sesji uzyskać informację.  

Przewodniczący Rady poinformował, że przedstawione inwestycje wyniosą 2 mln 400 tys. 

zł., a kredytu należy wziąć 3 mln 400 tys. zł.  

 

Posiedzenie Komisji Wspólnej zakończono o godz. 17.30. 

 

Protokołowała:                                                                                Przewodniczył:  


